

6. 4. 2010

Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Výše záloh na sociální a zdravotní pojištění osob samostatně výdělečně činných od 1. ledna 2010

Dovolujeme si Vás upozornit, že od 1. ledna 2010 došlo ke změně jak minimálního, tak maximálního vyměřovacího základu pro výpočet pojistného a v souvislosti s tím, i ke změně ve výši záloh na pojistné na sociální zabezpečení a zdravotní pojištění u OSVČ.



Vyměřovací základy pro OSVČ se odvíjejí od průměrné mzdy v národním hospodářství, která pro rok 2010 činí 23 709 Kč. Maximální roční vyměřovací základ je částka ve výši 72násobku průměrné mzdy a v roce 2010 činí 1 707 048 Kč jak pro pojistné na sociální zabezpečení, tak i pro pojistné na zdravotní pojištění. Minimální vyměřovací základ činí dvanáctinásobek 50 % průměrné měsíční mzdy v národním hospodářství a tento minimální vyměřovací základ v roce 2010 činí 142 254 Kč.

Vzhledem k tomu, že zálohy na pojistné se kalkulují z výše zmíněných vyměřovacích základů, mění se pro rok 2010 i výše měsíčních záloh na pojistné.

Změna se však ve skutečnosti týká pouze těch z vás, kteří až do konce roku platili minimální zálohy na pojistné, či začínají podnikat až v roce 2010. **Minimální měsíční záloha** na pojistné na zdravotní pojištění je pro všechny OSVČ od 1. ledna 2010 rovna částce 1 601 Kč (namísto původních 1 590 Kč). **Minimální měsíční záloha** na pojistné na **sociální zabezpečení** se rovněž mění, ovšem pouze pro ty, kteří začali podnikat až v roce 2010. Tyto OSVČ jsou povinny platit minimální měsíční zálohu ve výši 1 731 Kč. Všichni ti, kteří již platili zálohy v roce 2009 ve výši 1 720 Kč, budou platit zálohy v této výši až do měsíce předcházejícího měsíci, ve kterém podají přehled o příjmech a výdajích za rok 2009 a výše zálohy se jim změní až na základě podaného přehledu.

OSVČ, které platili do konce roku **maximální měsíční zálohy** na pojistné na **sociální zabezpečení** a **zdravotní pojištění**, budou platit tyto zálohy ve stejné výši až do měsíce předcházejícího měsíci, ve kterém podají přehled o příjmech a výdajích za rok 2009 a nová výše zálohy se jim změní až na základě podaného přehledu.

Martin Pecka

[LERIKA Tax s. r.o.](#)

Na Příkopě 15
110 00 Praha 1

tel.: + 420 736 766 878
e-mail: info@lerika.com

© EPRAVO.CZ – Sbírka zákonů, judikatura, právo | www.epravo.cz

Další články:

- [K průlomovému rozhodnutí NS ČR ve věci práv dlužníků ze vztahů zajištěných finančními zárukami](#)
- [NSS sjednotil judikaturu ve věci odvodu za porušení dotačních pravidel](#)
- [Formální náležitosti zastoupení v daňovém řízení v kontextu rozsudku Nejvyššího správního soudu, čj. 4 Afs 353/2018-37, ze dne 18. února 2019](#)
- [Jak se připravit na daňovou kontrolu z finančního úřadu](#)
- [Nespoutaný blockchain nebo virtuální El Dorado neomezených možností. Kolizně-právní kontext](#)
- [Zásadní změna v rozdělování zisku u akciové společnosti](#)
- [Základní zásady daňového řízení](#)
- [Získávání informací správcem daně v rámci vyhledávací činnosti](#)
- [Sankce po ukončení daňové kontroly při doměření daně](#)
- [Změna zdanění drobných přivýdělků: Přiblížení výše částky pro uplatnění srážkové daně částce rozhodné pro účast na nemocenském pojištění](#)
- [Pobídky ve světle regulace distribuce finančních produktů](#)